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علی بهادری جهرمــی گفت: همه بانک ها مکلف 
هستند نهایتاً ۱۰ روز پس از اخذ مدارک از زوجین 

وام ازدواج را واریز کنند.
ســخنگوی دولت در حاشیه جلســه هیئت دولت در جمع 
خبرنگاران در رابطه با مصوبات دیروز هیئت دولت گفت: خبر 
خوش، تســهیل و تســریع اعطای وام ازدواج بود که ظرف 
۴۸ ســاعت بخش نامه مربوط به آن صادر شد و همه بانک ها 
مکلف هستند نهایتاً ۱۰ روز پس از اخذ مدارک از زوجین وام 
ازدواج را واریز کنند و هر گونه تأخیر در این امر تخلف محسوب 

می شود.
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، سخنگوی دولت: اظهار 
کــرد خبرهای خوش برخی افتتاح ها در بخش های درمانی را 
داشــتیم، به ویژه در برخی از استان های محروم که البته این 
خبرهای خوش تمام نشــده است و در دو سه هفته آتی اخبار 
خوبی از افتتاح برخی مراکز از جمله افتتاح بیمارستان را خواهیم 
داشت.بهادری جهرمی بیان کرد: همچنین تخصیص اینترنت به 
دهک های پایین جامعه را داشتیم. روز گذشته نیز قراردادی در 
صنعت نفت داشتیم که به تحقق رشد اقتصادی و کاهش آثار 
تورمی کمک می کند و به عنوان دومین پروژه کلان از مدل 

جدید سرمایه گذاری دولت محسوب می شود.
وی اضافه کرد: اولین مصوبه کارگروه اقتصاد دیجیتال هفته 
گذشته به منظور حمایت از کسب و کارهای مجازی ابلاغ شد تا 

مسیر را برای فعالان این حوزه تسهیل کند.

سخنگوی دولت با بیان اینکه لایحه اصلاح برخی مواد قانون 
بودجه ۱۴۰۱ به مجلس ارسال خواهد شد، گفت: دولت در این 
لایحه برخی از مفادی که آثار تورمی دارد را در قالب درخواست 
برای مجلس ارسال خواهد کرد. از طرف دیگر افزایش پلکانی 
حقوق کارکنان دولت با افزایش ۳۰ درصدی پیشنهاد شده بود 

و مجلس این نظر دولت را نپذیرفته بود که مسیر اصلاحی آن 
پیشنهاد شده است.

بهادری جهرمی در رابطه اعطای اینترنت رایگان به سه دهک 
پایین جامعه، گفت: عزیزانی که در ســه دهک پایین جامعه 
هســتند می توانند با مراجعه به سامانه ای که وزارت ارتباطات 

اعلام کرده است سبد سهمیه خود را دریافت کنند که به صورت 
رایگان در اختیار آنها قرار خواهد گرفت.

وی در رابطــه با صحبت های اخیر محمد مخبر معاون اول 
رئیس جمهور در فضای مجازی و ایجاد گلایه مندی در میان 
بازنشستگان، تصریح کرد: به هیچ وجه این فضاسازی در فضای 
مجازی تناسبی با اظهار نظرهای او در جلسات ندارد. خواهش 
من این است که اخبار از مراجع رسمی جویا شود. در هیچ یک 
از جلسات هیچ گونه مبحثی نزدیک به این مطالب مطرح نشده 
است بلکه هم رئیس جمهور حساسیت ویژه ای در حمایت از 
جامعه بازنشستگی داشتند و هم معاون اول او در تلاش بودند 

که راهکارهای لازم در این زمینه طراحی شود.
ســخنگوی دولت در رابطه با اینکه اخبــاری وجود دارد که 
نیروگاه ها در حال مصرف مازوت هستند، گفت: برنامه دولت 
برای جلوگیری از قطع برق مصرف خانگی ابلاغ شــد که در 
مرحله اول تاکید بر کنترل و محدودیت مصرف در خود دولت 
صورت گرفت. مرحله دوم برنامه مدیریت شده در حوزه صنایع 
و کشاورزی بود که پیش از این هم این مدیریت آغاز شده بود و 
در دوره ای که اوج مصرف برق نبود بیش از اندازه مصرف به آنها 

برق داده شده بود تا تولید بیشتری داشته باشند.
بهادری جهرمی اضافه کرد: اثر این مدیریت امروز در تابلوی 
بورس نمایان اســت که این صنایع با مشــکلات آن چنانی 
مواجه نشــدند. ضرورت همکاری مــردم به منظور مدیریت 
مصرف همچنان وجود دارد و اگر رعایت نشــود شاهد قطعی 

برق همچون گذشته خواهد بود. درباره سوخت مازوت هم در 
مصوبات هیچ اشاره ای به این موضوع نشده است.

وی در رابطه با رویکرد دولت در خصوص پدیده آسیب زدن 
ســگ های ولگرد به جان مردم، گفــت: دولت در این زمینه 
موضوعی را در دستور کار ندارد و مستلزم ورود قانون گذار به این 

موضوع است تا دولت مسیر اجرایی آن را طراحی کند.
ســخنگوی دولت در رابطه با اینکه آیا دولت لایحه ای برای 
وزارت بازرگانی ارائه خواهد کرد؟، افزود: این طرح از ســال ۹۸ 
مطرح بوده است و مجلس چند مرتبه نظر دولت را در خصوص 
این طرح جویا شــده بود و مسأله در یکی از جلسات دولت به 
تفصیل مطرح و نظرات موافق و مخالف اخذ شد و مورد بحث و 
بررسی قرار گرفت و در نهایت نظر موافق دولت با طرح مجلس 
مطرح شد. بهادری جهرمی گفت: در این حوزه همدلی میان 
دولــت و مجلس وجود دارد کــه در این موضوع باید بحث و 
بررسی و تأمل صورت گیرد. مجلس باید طرح را مورد بررسی 
قرار دهد و نظر نهایی نظر، مجلس و شــورای نگهبان است. 
طرحی در مجلس جاری هست، از این رو آیا برای ارائه لایحه 

نیاز به دوباره کاری هست؟
سخنگوی دولت در پایان با اشاره به درخواست ایران از عراق 
برای تســهیل تردد زوار ایرانی گفت که در ایام عرفه و اربعین 
سقف تعداد زواری که می توانند روزانه و بدون ویزا از مرز زمینی 
عبور کنند افزایش یافته و سفرهای زمینی زوار به عتبات عالیات 

در ایام عرفه نیازی به ویزا ندارد.

سخنگوی دولت:

وام ازدواج ۱۰ روزه پرداخت نشود، تخلف حساب می شود
رئیس جمهور در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت:

 یارانه تایید صلاحیت شدگان
 بدون وقفه پرداخت شود

حجت الاسلام رئیسی گفت: بررســی اعتراض کسانی که یارانه دریافت 
نکرده اند، دقیق و با اعتماد به خوداظهاری ها و تفکیک بین حســاب های 

تجاری و شخصی انجام شود تا حق کسی پایمال نشود.
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی که سه شنبه شب به 
ریاست رئیس جمهور برگزار شد، وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گزارشی از روند رسیدگی 
به اعتراض کسانی که یارانه آنها در جریان اجرای طرح مردمی سازی یارانه ها، قطع شده است، 
ارائه کرد.در این گزارش با مرور شاخص های تعیین دهک های مشمول و دلایل حذف برخی 
خانوارها از شمول دریافت یارانه تاکید شده که به اعتراضات رسیدگی و پرداخت یارانه، به تناسب 
شاخص ها مورد بازنگری قرار گرفته است.حجت الاسلام رئیسی پس از استماع این گزارش 
تاکید کرد: بررسی ها دقیق، با نگاه مثبت و اعتماد به خوداظهاری ها و تفکیک بین حساب های 
تجاری و شخصی انجام شود تا حقوق ملت کاملا مورد توجه قرارگیرد و حق کسی پایمال نشود.
رئیس جمهور اظهارداشت: یارانه کسانی که در بررسی ها، صلاحیت آنها برای دریافت یارانه احراز 
شده است به سرعت و بدون وقفه پرداخت شود.حجت الاسلام رئیسی گفت: هم پرداخت یارانه 
به افراد برخوردار و ثروتمند و هم قطع پرداخت به نیازمندان ناحق است و باید با اتقان کامل در 
این زمینه عمل کرد. رئیس جمهور همچنین تاکید کرد که وزارت تعاون، شرایط و تمهیدات 
لازم برای تفکیک اعضای خانوار، بررسی درخواست ها و اعلام نتیجه به متقاضیان را با رعایت 

زمان بندی های تعیین شده و در حداقل زمان ممکن فراهم کند.

رئیس اتحادیه طلا و جواهر مطرح کرد
کاهش حضور بخش خانگی در بازار سکه و طلا 

محمدولی، رئیس اتحادیه طلا و جواهر با بیان اینکه نوسانات موجود در بازار 
طلا و سکه داد و ستد را کاهشی کرده است، گفت: اونس جهانی روال عادی 

خود را طی می کند و نوسانات معمولی دارد.
این روزها بازار طلا و سکه به دلیل نوسانات نرخ ارز و اونس جهانی طلا باعث شده تا این روزها 
این بازار دچار نوسان شده و داد و ستد را برای فعالان و حتی بخش خانگی سخت و خطرناک 
کند. برخی از فعالان بازار طلا و سکه معتقد هستند که این روزها پیش بینی آینده بازار سخت 
و دشوار شده است. آنها در گفتگو با خبرنگار خبرگزاری بازار می گویند اگر پیش بینی ها سخت 
باشد و نوسان زیاد شود قطعا روند داد و ستد را سخت خواهد کرد و رکود در بازار حاکم می شود.
»آیت محمدولی« رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران در گفتگو با »بازار« در پاسخ به این 
پرسش که چه عواملی در بازار طلا تاثیرگذار است؟ گفت: سه عامل نفت، اونس جهانی و ارز 
در بازار طلا و سکه اثرگذار هستند. البته عواملی هم هستند که به صورت ناخواسته در بازار تاثیر 
می گذارد اما به هر حال نگاه خشمگینانه به فلز طلا می تواند روی قیمت آن اثر بگذارد.وی 
ادامه داد: این روزها هم در کنار نوسان نرخ ارز، اونس جهانی نیز دچار نوسان بوده و نوسانات آن 
کاهشی بوده است و بازار ارز هم در آن نوسانات چند روزی است که به سمت کاهش بوده است. 
اینها مستقیما بر روی قیمت سکه و طلا اثر می گذارد و ما هم انتظار این را داریم که نوسانات 

کاهشی ادامه دار باشد و به سمت آرامش واقعی خود حرکت کند.
رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران تاکید کرد: با این روش و نوسانی که در بازار وجود دارد داد 
و ستد در بازار اندک می شود یعنی کُند پیش می رود. این موضوع نیز می تواند در قیمت سکه 
و طلا و داد و ستدی که باید در بازار ایجاد شود اثرگذار و آن انتظار از روند خرید و فروش ایجاد 

نشود. دلیل آن هم نوسانی است که در بازار وجود دارد.
محمد ولی در پاسخ به این پرسش که این نوسانات باعث کاهش حضور بخش خانگی در 
بازار سکه و طلا شده است. اما به هر حال این بازار همواره یکی از بازارهای جذاب برای بخش 
خانگی و افرادی که دارای سرمایه هستند بوده است. آیا هنوز هم این جذابیت برای خرید طلا 
وجود دارد؟ تاکید کرد: افرادی که سرمایه دارند و می خواهند سرمایه گذاری کنند خرید طلا در 
بحث دراز مدت می تواند برای آنها دارای جذابیت و سودآور باشد. تجربه نشان داده است که 
این سرمایه گذاران در دراز مدت به دلیل جذابیت طلا در دنیا ضرر نمی کنند.وی افزود: افزایش 
جمعیت در دنیا باعث شده تا تولید طلا از تقاضا عقب بماند و همین موضوع منجر به جذابیت 
طلا در دراز مدت در دنیا هم باشد. تولید طلا همواره از تقاضا عقب بوده است و همین در دراز 
مدت تاثیرگذار بوده است.وی در پاسخ به این پرسش که با توجه به طولانی شدن جنگ روسیه 
و اوکراین اونس جهانی طلا همین روند نوسان اندک و یا کانال ۱۸۰۰ دلار را تجربه خواهد کرد 
یا اینکه رشد و یا ریزش شدید را شاهد خواهیم بود؟ گفت: در مقطعی در سال های قبل اونس 
جهانی به ۲۰۰۰ دلار در هر اونس رسید و در اوایل جنگ روسیه و اوکراین دیدیم که قیمت 
اونس جهانی در مقطعی کوتاه به ۱۹۷۰ دلار هم رسید. بلاخره هم این اتفاقات و هم نگاه برخی 
کشورها نسبت به هم و سال میلادی برخی کشورها که اقدام به پُر کردن خزانه خود می کنند 
اینها در اونس جهانی طلا اثرگذار است. اما در حالت عادی و معمول در این مقطع اونس جهانی 
روال عادی خود را طی می کند و نوسانات معمولی دارد. اما به هر حال شاید در مقطعی ۱۷۷۰ 
تا ۱۷۸۰ دلار در هر اونس را ببیند اما بعید است در این قیمت ها ثابت بماند و کاهشی تر شود.

موافقت با افزایش قیمت رب گوجه فرنگی
معاون وزیر جهادکشاورزی در نامه ای اعلام کرد که با افزایش قیمت مصرف کننده 

رب گوجه فرنگی در چارچوب ضوابط و مقررات آن سازمان موافقت می کند.
به گزارش تجارت نیوز، معاون وزیر جهادکشاورزی در نامه ای اعلام کرد که با توجه به جلسات برگزار 
شده با تولیدکنندگان عمده و سندیکای صنایع کنسرو ایران و با در نظر گرفتن افزایش هزینه های تولید، با 
افزایش قیمت مصرف کننده رب گوجه فرنگی در چارچوب ضوابط و مقررات آن سازمان موافقت می کند.

در متن نامه عباس عسکرزاده – معاون وزیر جهاد کشاورزی به بیک زاده سرپرست سازمان حمایت آمده 
است:احتراما، پیرو نامه شماره ۲۲۲۸۴/۵۰۰/۱۴۰۱ در تاریخ ۱۴۰۱/۰۳/۲۸ درباره موضوع تعیین قیمت 
رب گوجه فرنگی به استناد مصوبه بیست و نهمین جلسه ستاد تنظیم بازار کشور و همچنین با توجه به 
جلسات برگزار شده با تولید کنندگان عمده و سندیکای صنایع کنسرو ایران، با در نظر گرفتن افزایش 
هزینه های تولید، با افزایش قیمت مصرف کننده رب گوجه فرنگی در چارچوب ضوابط و مقررات آن 
سازمان موافقت می کند. لذا ضمن ارسال نامه شماره س/۴۶۵۳ تاریخ ۱۴۰۱/۰۴/۱۴ سندیکای صنایع 
کنســرو ایران در خصوص قیمت مصرف کننده )۴۵۰۰۰۰ ریال(، خواهشمند است در راستای حفظ 

آرامش بازار و تداوم عرضه کالا مقرر فرمایید با قید فوریت اقدامات لازم مبذول گردد.

 پول گندمکاران روی هوا 
و شرکتی که پاسخگو نیست!

با وجود اینکه رییس بنیاد ملی گندمکاران مدعی شده دولت ۲۰ هزارمیلیارد 
تومان به کشــاورزان بابت خرید تضمینی گندم بدهکار است و کمیسیون 
کشاورزی مجلس نیز از پرداخت ۱۸ هزار میلیارد تومان باقی مانده مطالبات 
کشــاورزان گندم کار از ۱۳ تیرماه خبر داده اما به نظر می رسد که هنوز این 

مطالبات پرداخت نشده و در هاله ای از ابهام است.
به گزارش ایسنا، رییس بنیاد ملی گندمکاران  ۱۲ تیرماه در گفت وگو با ایسنا اعلام کرد که ۲۵ روز 
اســت دولت از کشاورزان گندم خریداری کرده ولی پول آن ها را پرداخت نکرده  است و در حال 
حاضر ۲۰ هزار میلیارد تومان به کشاورزان بابت خرید گندم بدهکار است و این بدهی از خردادماه 
پرداخت نشده و کشاورزان طلبکارند.وی همچنین ابراز کرد که این بدعهدی بانک کشاورزی و 
شرکت بازرگانی دولتی به عنوان بانک عامل و مباشر خرید گندم بسیار نگران کننده است و هرچه 
زمان بگذرد و این بدهی پرداخت نشود، گندم کشاورزان توسط دلالان خریداری و احتکار می شود 
یا به سمت خوراک دام و طیور و قاچاق می رود. محمدجواد عسکری _رئیس کمیسیون کشاورزی، 
آب، منابع طبیعی و محیط زیســت مجلس نیز در همان روز اعلام کرد که پیرو پیگیری ها و 
نشست های انجام شده در کمیسیون کشاورزی با حضور رئیس سازمان برنامه و بودجه، وزیر جهاد 
کشاورزی، رئیس شرکت بازرگانی دولتی، رئیس سازمان غله و معاونان آنها و همچنین نشست  
انجام شده در وزارت جهاد کشاورزی مقرر شد از روز دوشنبه ۱۳ تیرماه بانک کشاورزی مطالبات 
گندم کاران کشور که محصول خود را در قالب خرید تضمینی به دولت تحویل داده اند، پرداخت کند.
وی همچنین تاکید کرد که بانک کشاورزی متعهد شده است از  روز ۱۳ تیرماه  ۱۸ هزار میلیارد 

تومان از مطالبات باقی مانده کشاورزان گندم کار را پرداخت کند.
اما در آخرین پیگیری های ایسنا مشخص شد که شرکت بازرگانی دولتی هنوز بدهی خود را به 
گندمکاران پرداخت نکرده است. عطاالله هاشمی - رییس بنیاد ملی گندمکاران  -در گفت وگوی 
دیروز خاطرنشان کرد: قرار ما در کشت امسال با کشاورزان این بود که دولت شرایط را فراهم و 
قیمت مناسب را تعیین کند و از آن طرف کشاورزان متعهد شوند که برخلاف سالهای گذشته تمام 
گندم تولیدی شان را به شرکت بازرگانی دولتی تحویل دهند.وی ادامه داد: کشاورزان به قول خود 
عمل کردند، گندم کاشتند و به شرکت بازرگانی دولتی فروختند اما شرکت بازرگانی دولتی تاکنون 
بدهی خود را تسویه نکرده است.رییس بنیاد ملی گندمکاران اضافه کرد: از ۲۰ هزار میلیارد تومان 
بدهی به کشاورزان، تنها ۲۰۰۰ میلیارد تومان آن، آنهم توسط بانک کشاورزی پرداخت شده؛ یعنی 
بانک کشاورزی از اعتبار خود استفاده کرده است. در حال حاضر شرکت بازرگانی دولتی ۱۸ هزار 
میلیارد تومان بدهکار است. به گفته وی این شرکت قصور کرده است و باید می دانست که امسال 
حدود ۶.۵ تا ۷ میلیون تن گندم خریداری خواهد شد و باید پول آن را تامین می کرد.وی با بیان 
اینکه با این بدعهدی شرکت بازرگانی دولتی باید این شرکت تعهدش را از کشاورزان بردارد، گفت: 
اگر کشاورزان تا هفته آینده پول خود را دریافت نکنند، باتوجه به شرایطی که بسیاری از آنها مقروض 
هستند و هزینه زندگی و گرفتاری دارند و همچنین می خواهند برای کشت سال آینده آماده شوند، 
به نظر می رسد دیگر تعهدی برای فروش گندم به شبکه دولتی نخواهند داشت و ما هم نمی توانیم 
با این بی اعتمادی های ایجاد شده به آنها بگوییم گندم خود را به بخش دولتی بدهید. پیگیری های 
چند روزه ایسنا از شرکت بازرگانی دولتی ایران بی نتیجه مانده و هیچ مقام مسوولی در این شرکت تا 

لحظه انتشار این گزارش در مورد این خرید و جزییات آن صحبت نکرده است.

اخبار کوتاه 

نایب رئیس مجلس شــورای اسلامی 
گفت:هنگامی شورای عالی کار مصوبه ای 
را بــه تصویب می رســاند دولت فقط 
می تواند در صورت عدم تطبیق با قوانین 

آن را اصلاح کند و حق تغییر آن را ندارد.
به گزارش اقتصادآنلاین، علی نیکزاد در خصوص 
مصوبه افزایش حقوق سایر سطوح بازنشستگان 
تأمین اجتماعی گفت: هر چه دولت مصوب می کند 
اداره کل قوانین مجلس با قانون تطبیق می دهد 

و اگر مخالف قانون باشــد آن را لغو می کند و مجلس آن را به رئیس دولت 
اعلام می کند.

وی ادامه داد: مصوبه ای که شورای عالی کار و وزیر سابق تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی انجام داده بودند مبنی بر این بود که تا ۵۷ درصد حقوق حداقل بگیران 
افزایش یابد و حقوق حداقل بگیران تا ۱۰ میلیون، ۳۸ درصد و بالای ۱۰ میلیون 
نیز ده درصد افزایش پیدا کند. هیأت وزیران طبق اصل ۱۲۷ و ۱۳۸ آن را رد 
کــرده و تطبیق قوانین مجلس عنوان کرده که دولت نمی تواند آن را رد کند 

فقط می تواند آن را برگرداند.نایب رئیس مجلس 
تاکید کرد: در شورای عالی کار نمایندگانی از دولت 
و بخــش خصوصی و کارفرمایان حضور دارند و 
هنگامی مصوبه ای را به تصویب می رسانند دولت 
فقط می تواند در صورت عدم تطبیق با قوانین آن را 

اصلاح کند و دولت حق تغییر آن را ندارد.
نیکزاد در خصوص موضع مجلس گفت: ما فعلًا 
با محتوای آن کاری نداریم چون دولت باید ببینید 
چقدر می تواند به حقوق بازنشستگان اضافه کند 
پس موضع مجلس دفاع از قانون است و اینکه افزایش حقوق کم یا زیاد است 
کاری با آن نداریم اما دولت نمی توانست مصوبه شورای عالی کار را تغییر دهد، 
می توانست آن را رد و به سازمان تأمین اجتماعی برگرداند که به عنوان سازمانی 
مرجع تصمیم گیری کند اما برای صندوق بازنشستگی کشوری قانون گفته 

۱۰درصد حقوق ها افزایش پیدا کند و این نمی تواند کم یا زیاد شود.
وی تاکید کرد: دولت باید جلسه ای تشکیل دهد یا آن را تصویب کند یا به 

سازمان تأمین اجتماعی برای اصلاح برگرداند.

قدیمی های بازار ارز می گویند، بازار در حال حاضر جای معامله گران آماتور نیست، چرا که 
ممکن است زیان های سنگینی متحمل شوند.

به گزارش تسنیم، درحالی بعد از اعلام نتایج مذاکرات اخیر برخی دلال ها و سوداگران ارزی سعی داشتند با 
فضاسازی، قیمت دلار را به کانال های جدید هدایت کنند که نگاهی به وضعیت معاملات ارزی طی سه چهار روز 
گذشته و نرخ های ثبت شده برای دلار نشان میدهد تلاش این افرادغلط از آب درآمده و ورق در بازار ارز برگشته 
است. قدیمی های بازار ارز می گویند: بازار ارز در حال حاضر جای معامله گران آماتور نیست، چرا که ممکن است 
زیان های سنگینی متحمل شوند, معامله گران هرگز فکر نمی کردند دلار کانال ۳۰ هزار تومان را ببیند، اصلاح 
نرخ آنها را غافلگیر کرد. هر دلار امریکا در بازار غیر رسمی عصر روز سه شنبه وارد کانال ۲۹ هزار تومان شد در 
همین حال هر دلار امریکا در در صرافی های بانکی هم  ۲۷ هزار و ۸۰۲ تومان معامله شد همچنین، در سامانه 
نیما نیز در معاملات امروز، حواله یورو به قیمت ۲۷ هزار و ۴۳ تومان و حواله دلار به بهای ۲۵ هزار و ۹۳۳ تومان 
معامله شد.فعالان بازار پیشی گرفتن عرضه بر تقاضا در بازار ارز و تشدید شکاف قیمتی را به عنوان دو عامل اصلی 
روند نزولی بازار اعلام می کنند؛ معامله گران معتقدند  با توجه شرایط حاکم بر بازار دو سناریو برای چشم انداز بازار 
ارز مطرح است نخست اینکه نرخ در همین حوالی فعلی، بازار تنظیم شود و نوسان در یک دامنه مشخص را داشته 
باشیم، یا اینکه بازار خودش را برای یک نوسان بزرگتر و خبر اصلی آماده می کند.به گفته مقامات بانک مرکزی 
متعادل سازی بازار ارز در نوسانات اخیر درحالی به ثمر نشسته که بانک مرکزی برخلاف دوره های گذشته که 
صرفا با ارزپاشی بازار متعادل می شد در این دوره حتی یک سنت از منابع ارزی ارزشمند کشور را در بازار عرضه 
نکرد منابعی  که در شرایط جنگ اقتصادی برای کشور بسیار ارزشمند است .گام نخست برای مدیریت بازار 
ارز بدون ارزپاشــی، دریافت اختیارات جدید و ویژه از سوی سران قوا بود؛ براساس این اختیارات بانک مرکزی  
معاملات فردایی طلا و  ارز را ممنوع  اعلام کرد و با همکاری دیگر نهادهای مسئول نسبت به مسدود سازی 
حساب دلالان بازار ارز فردایی اقدام کرد؛ در همین راستا پلیس امنیت اقتصادی کشور با صدوراطلاعیه ای  انجام 
هرگونه معاملات فردایی ارز، سکه و طلا را برابر قانون ممنوع اعلام کرد.پلیس امنیت اقتصادی در این اطلاعیه، با 
ممنوع دانستن فعالیت در سایت ها و کانال های قیمت  دهی و انجام هرگونه معامله به صورت فردایی و غیررسمی 
در فضای مجازی، تأکید کرد که فقط معاملاتی مجاز و قانونی است که در واحد های صنفی قانونی و رسمی و 
با رعایت قوانین و مقررات پولشویی و مالیاتی انجام شود و با اقدامات انجام شده تاکنون بیش از ۵ هزار حساب 
مسدود شد .به گفته سردار حاجیان سخنگوی »فراجا » تاکنون  ۲۰۰ نفر از کسانی که در اخلال بازار ارز دست 
داشتند شناسایی و تحویل مراجع قضایی شده اند .درکنار این موارد، بانک مرکزی پس از برگزاری دو نشست 
جداگانه با صرافان مجاز شبکه بانکی و انجمن کارفرمایان صنایع پتروشیمی با صدور دو بخشنامه ای زمینه را 
برای عمق بخشی و تسهیل گری در عرضه ارز حاصل از صادرات در شبکه صرافی های مجاز کشور فراهم کرد .
براساس بخشنامه بانک مرکزی این امکان برای تمامی صادر کنندگان فراهم شد که ارز حاصل از صادرات خود 
را در شبکه صرافی های مجاز شبکه بانکی عرضه کنند و با نرخ توافقی به فروش برسانند و صرافی ها مجاز به 
عرضه این ارز به متقاضیان شدند، سیاستی که موجب شد تا فقط طی سه روز نرخ ارز بیش از ۲ هزار تومان به 
ازای هر دلار کاهش یابد .با این اقدام بانک مرکزی دو برنامه مهم در راستای تسهیل عرضه و فروش ارز اجرایی 
شد. اول آنکه خرید ارز صادرکنندگان با نرخ توافقی و غیردستوری منجر به افزایش انگیزه صادرکنندگان برای 
بازگشت ارزهای صادراتی شد و از سوی دیگر بانک مرکزی با صدور مجوز فروش ارز در سرفصل ۲۴)سایر( با 
احراز هویت متقاضی، امکان خرید ارز برای متقاضیان از کانال رسمی را تسهیل کرد.نکته مهم در این رویکرد 
بانک مرکزی تعادل بخشی بازار ارز بدون دخالت مستقیم و صرف منابع ارزی ارزشمند کشور برای مدخله در بازار 

بود رویکردی که در دوره های گذشته نه تنها بازار را به تعادل نمی رساند بلکه منابع ارزی تزریق شده به بازار 
عملا صرف واردات قاچاق کالا می شد .تجربه تلخی که در فاصله سالهای ۹۶ تا ۹۸ دولت وقت با هدف تنظیم 
بازار ارز اتخاذ کرد و تنها نتیجه آن برباد رفتن ۱۸ میلیارد دلار از منابع ارزشمند ارزی کشور بود. در این ایام بانک 
مرکزی برای پایین آوردن نرخ ارز میزان تزریق ارز به بازار را افزایش داد. اما با تزریق قابل توجه ارز به بازار نقدی باز 
هم نرخ ارز رشد می کرد و به همین دلیل بانک مرکزی به فرآیند عرضه ارز به بازار آزاد تا روزهای پایانی سال ۹۶ 
ادامه داد.ارزیابی نهادهای نظارتی نشان می دهد که در دوره های گذشته به میزان دخالت مستقیم بانک مرکزی 
در بازار ارز شاهد افزایش میزان قاچاق کالا به کشور بودیم. واقعیتی تلخ که نشان می دهد سیاست های گذشته جز 
کمک به قاچاقچیان نتیجه ای در برنداشته است و فقط زمینه ساز تحمیل هزینه ای سنگین به تولیدکنندگان و 
صادرکنندگان کالا و خدمات بوده است .آخرین آمارها از میزان  ورودی و خروجی کالای قاچاق کشور حاکی 
 از چرخه مالی  ســالانه ۱۷,۱ میلیاردی قاچاق درکشور اســت که از این میان سهم کالاهای قاچاق ورودی
 ۱۲,۵ میلیارد دلار و سهم صادرات قاچاق حدود ۴,۶ میلیارد دلار است .برآوردهای برگرفته براساس کشفیات 
نشان می دهد که از کل قاچاق کالاهای وارداتی به کشور سهم لوازم یدکی خودرو ۲,۵ میلیارد، اسباب بازی ۵۵۰ 
میلیون دلار، لوازم  ارایشی بهداشتی ۲ میلیارد دلار و سهم لوازم خانگی حدود ۱,۶ میلیارد دلار است.در این بخش 
نیز بانک مرکزی با همکاری دیگر دستگاه های مسئول در زمینه مسدود سازی حساب و کنترل تراکنش های 
بانکی برای مقابله با پدیده قاچاق وارد عمل شد و درگام نخست ۱۳۰۰ سایت فعال در زمینه تبلیغات فروش لوازم 
خانگی قاچاق مسدود شد همچنین از طریق سامانه های نظارتی مقابله با قاچاق سازمان یافته در تمامی سطوح 
در دستور کار قرار گرفت و به این ترتیب بانک مرکزی با همکاری دیگر نهادهای مسئول نسبت به کنترل بازار 
تقاضای ارز اقدام کرد .به این ترتیب بانک مرکزی در طول یک ماه رصد مستمر بازار ارز موفق شد تا بازار ارز 
را برپایه اصل کنترل تقاضا و افزایش هدفمند عرضه و صرفا با تسهیل گری برای عرضه ارز حاصل از صادرات 
متعادل کند رویکردی که نتایج آن امروز در بازار به عینه قابل لمس است و نرخ دلار در بازار غیر رسمی به رقمی 
کمتر از زمان صدور قطعنامه آژانس بازگشته است .امروز بازار متشکل ارزی به بستری امن برای عرضه ارز حاصل 
از صادرات برای صادرکنندگان تبدیل شده است و شبکه صرافی مجاز کشور بدون محدودیت به تامین ارز مورد 
نیاز مردم اقدام می کنند ضمن اینکه با توجه شرایط مناسبت درامدهای ارزی کشور و رشد قیمت نفت، فرآورده ها، 
پتروشیمی ها و محصولات  فولادی ها در بازارهای جهانی ؛ منابع ارز مورد نیاز ثبت سفارش اقلام وارداتی نیز در 
چارچوب ضوابط تجاری تامین می شود .آنطور که مسئولان بانک مرکزی قبلًا اعلام کرده بودند، این بانک 
طرح های دیگری برای استفاده از منابع ارزی خرد مردم تهیه کرده است منابعی که می تواند در خدمت توسعه 
کشور باشد و تاکنون به دلیل فقدان بستر مناسب امکان بکارگیری ان میسرنبود. براساس اعلام رئیس کل بانک 
مرکزی این بانک در نظر دارد تا با انتشار اوراق ارزی از این منابع برای تامین مالی پروهِ های ملی استفاده کند 
طرحی که در قالب آن خریداران اوراق می توانند اصل و فرع سرمایه گذاری خود را به ارز دریافت کنند .به گفته 
اقای صالح ابادی در همین راستا  پروژه ها در حال بررسی و مقررات آن هم در حال نهایی شدن است وبزودی 
مقرارات مربوطه ابلاغ خواهد شد .نگاهی به مجموعه اقدامات انجام شده برای متعال سازی بازار ارز نشان می 
دهد که طی یک ماه گذشته بازار ارز برپایه نظام عرضه و تقاضا کنترل شده است رویکردی که سنت دیرینه 
انتظارات تورمی، خط ارتباطی مستقیم نرخ تورم ونرخ ارز را درهم شکست و به مدلی موفق برای کنترل بازار 
تبدیل شد.  رویکردی که هرچند اخبار سیاسی همچنان در مقاطعی بران سایه می افکند اما در نهایت اقتصاد راه 
خود را از سیاست جدا می کند. نتیجه ای که رویکرد دولت سیزدهم مبنی بر گره نزدن اقتصاد به نتایج مذاکرات 

لغو تحریم ها به عینه به اثبات می رساند .

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس از 
تهیه طرحی در زمینه اصلاح ماده واحده 

قانون شورای عالی کار خبر داد.
جعفر قادری در گفت و گو با بازار از تهیه طرحی 
در زمینه اصلاح ماده واحده قانون شورای عالی کار 
خبر داد. وی با بیان اینکه شورای عالی کار متشکل 
از سه نماینده کارگری، سه نماینده کارفرمایی و 
وزیر کار و دو عضو معرفی شــده از سوی وزارت 
کار اســت، بیان کرد: متاسفانه اعضای معرفی 

شده دولت در این شورا در اختیار دولت نیستند.عضو کمیسیون برنامه و بودجه 
مجلس تاکید کرد: ما در این طرح به دنبال این هستیم تا رئیس سازمان برنامه 
و بودجه، وزیر اقتصاد و وزیر کار در این شورا عضویت داشته باشند و ترکیب این 
شورا تغییر پیدا کند. این نماینده مجلس با بیان اینکه برخی از اتفاقات کارگری 
نباید رخ دهد چراکه می تواند سرمایه اجتماعی نظام را پایین بیاورد، اظهار کرد: 
اینکه بگوییم این شورا فقط می آید و برای کارگران تعیین تکلیف می کند و 
اصلا کاری به دولت ندارد، درســت نیست چراکه بخشی از نیروهای دولت، 

نیروهای کاری و کارگری هستند و این شورا نمی 
تواند برای دولت تعیین تکلیف کند.

وی بــا بیان اینکه نباید بخش خصوصی یک 
روش حقوق و دســتمزد داشــته باشد و بخش 
دولتی هم نوع دیگری، بیــان کرد: به واقع این 
تفاوت هایی که در افزایش حقوق بازنشستگان 
و شاغلین، بین بخش دولتی وجود دارد به دلیل 
همین رویه ها و رویکردهای غلط است و ما باید 
این موضوعات را اصلاح کنیم.عضو کمیسیون 
برنامه و بودجه مجلس در ادامه و در پاســخ به سوال دیگری در زمینه منابع 
حاصل از اصلاح نظام یارانه ای برای دولت، بیان کرد: دولت منابعی را در این 
راستا جذب نمی کند.این نماینده مجلس اظهارکرد: دولت همچنان کسری 
بودجه دارد و بخشی از آن را با در نظر گرفتن استقراض از مردم تامین می کند. 
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس تاکید کرد: متاسفانه به قدری تشکیلات 
دولتی عریض و طویل شده که دولت هر چقدر درآمد کسب کند باز این چاه 

ویلی که در سیستم اداری وجود دارد، پر نمی شود.

وزیر راه و شهرســازی گفت: امکان ثبت شکایات در 
خصوص مبلغ افزایش اجاره بها بر اساس مصوبات اعلام 

شده، در سامانه ۱۲۴ فراهم شده است.
به گزارش مهر به نقل از وزارت راه و شهرســازی، رســتم قاسمی 
در نشســت هماهنگی با ارگان ها و اصناف و مشاوران املاک برای 
پیگیری اجرایی شدن بسته سیاستی مصوب شده در جلسه سران قوا 
در خصوص بازار اجاره بها، گفت: با توجه به شرایط حاضر در بازار اجاره 
مسکن در کشور نشست پیگیری اجرای مصوبات برگزار شده و ادامه 
خواهد داشت.وزیر راه و شهرســازی افزود: در صدد هستیم تا با این 
دستورالعمل ها و قوانینی که در حال حاضر از بسته سیاستی مصوب 
شده در جلسه سران قوا و مصوبه هیأت وزیران و ستاد تنظیم بازار کشور 
دریافت و ابلاغ شــده است، بتوانیم بازار مسکن را کنترل کنیم.عضو 
کابینه دولت سیزدهم در خصوص چگونگی اجرایی شدن بسته سیاستی 
مصوب شده در جلسه سران قوا در نشست هایی که با شهرداری تهران 
و همچنین اصناف و دیگر دست اندرکاران تشکیل شده گفت: بسته 
سیاستی مصوب و ابلاغ شده و همه موظف هستند مصوبه را اجرا کنند. 
این مصوبه دقیقاً افزایش حداکثری سقف اجاره بها را تعیین کرده که 

این حداکثر سقف تسهیلات در تهران و سایر کلانشهرها ۲۵ درصد و 
در سایر شهرها ۲۰ درصد است.قاسمی تصریح کرد: انصافاً از تمامی 
موجران کشور که همکاری کردند و همکاری می کنند کمال تشکر را 
داریم.وزیر راه و شهرسازی اقدامات برخی از اتحادیه مشاوران املاک 
را در رعایت مصوبه سران قوا مناسب ارزیابی کرد و گفت: از مشاوران 
املاک درخواست می کنیم با نصب اطلاعیه مربوط به بسته سیاستی 
مصوب شده در جلسه سران قوا در دفاتر مشاوران املاک، اعلام کنند 
که بر اساس آن قرارداد تنظیم می کنند تا بسته سیاستی مصوب شده 
در جلسه سران قوا به شکلی مناسب اجرایی و عملیاتی شود.وزیر راه و 
شهرسازی با اعلام اینکه امکان ثبت شکایات در خصوص مبلغ افزایش 
اجاره بها بر اساس مصوبات اعلام شده، در سامانه ۱۲۴ فراهم شده است، 
یادآور شد: تعزیرات حکومتی موضوع این شکایات را پیگیری خواهد 
کرد و امکان شناسایی واحدهایی که مصوبات سقف افزایش نرخ اجاره 
بها را رعایت نمی کنند در ســامانه های وزارت راه و شهرسازی فراهم 
شده است.وی گفت: برای تنظیم بازار مسکن و اجاره بها، وزارت راه و 
شهرسازی برای بازرسی های برنامه ریزی شده و یا سرزده در سراسر 

کشور با همکاری دستگاه های نظارتی استفاده خواهد کرد.

عضو کمیســیون اقتصادی مجلس، گفت: افزایش ۱۰ 
درصدی حقوق بازنشستگان با این نرخ تورم تاثیر چندانی 
در معیشــت ندارد، چرا که یک بازنشسته به جز حقوق، 

امکان دریافت کارانه، اضافه کار و حق ماموریت را ندارد.
به گزراش بازار، ســیدکاظم موسوی عضو کمیسیون اقتصادی 
مجلس، در خصوص تقویت اشــتغالزایی و حمایت از کارمندان 
و بازنشســتگان کم درآمد، گفت: افراد بیــکار در جامعه مظلوم 
واقع شــده اند چرا که در شرایط سخت تورمی با مشکلات جدی 
روبرو هســتند و نباید فراموش کرد نرخ تورم بالا حتی برای افراد 
شاغل نیز مشکلاتی را به همراه داشته است.وی ضمن تاکید بر 

ضرورت اشــتغالزایی برای افراد بی درآمد، ادامه داد: بحث افزایش 
حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی باید حل شود از طرفی نباید 
فراموش شود بازنشستگان کشوری و لشگری نیز با توجه به میزان 
تورم بالا با مشکلاتی جدی مواجه هستند و افزایش ۱۰درصدی 
حقوق تامین معیشــت خانوارهایشان را دشــوار کرده است.وی 
افزود:باید پذیرفت افزایش ۱۰ درصدی حقوق بازنشســتگان در 
معیشت بازنشستگان تاثیر چندانی ندارد، هدف باید رسیدگی به 
بازنشستگان برای داشتن یک زندگی عزتمندانه باشد چرا که یک 
بازنشسته به جز حقوق، امکان دریافت کارانه، پاداش، اضافه کار و 

حق ماموریت را ندارد.

دولت حق تغییر ندارد

هشدار به آماتورها؛ مراقب زیان های سنگین باشید

نیکزاد در واکنش به رد مصوبه افزایش حقوق ها توسط هیات وزیران:

چرا نرخ دلار نپرید؟

استارت مجلس برای تغییر در ترکیب شورای عالی کار 

 برخورد تعزیرات با املاکی هایی
 که سقف 25 درصد اجاره را رعایت نکنند

 افزایش ۱۰ درصدی حقوق بازنشستگان
 با نرخ تورم متناسب نیست

عضو کمیسیون بودجه مجلس خبر داد

وزیر راه و شهرسازی:

۸۰ درصد مردم از »فیلترشکن« استفاده می کنند
یک نماینده مجلس؛

یک نماینده مجلس گفت: آمارها نشان می دهد نزدیک 
به ۸۰ درصد ایرانی ها فیلترشــکن و وی پی ان روی 
گوشی های خودشان نصب کرده اند و این آمار دقیقا 
در کشــورهای اتحادیه اروپا زیر ۱۰ درصد اســت. 
مفهمومش چیســت؟ امروز به خاطر اینکه فرزندان 
بخواهند از بسیاری از برنامه های عادی هم استفاده 
کنند مجبورند »فیلترشکن« و »وی پی ان« داشته باشند 
و وقتی این امکان روی گوشی فرزند شما نصب است 
هر لحظه می تواند به سایت هایی برود که اساسا حتی 
در کشورهای خارجی هم این سایت های غیراخلاقی 
فیلتر هستند! در واقع ما عملا داریم خودمان فرزندان 
و جوان مان را در معرض همان تهدیدها قرار می دهیم.

به گزارش اقتصاد آنلاین غلامرضا نوری قزلجه درباره این که یکی 
از نمایندگان در اظهارنظری گفته است که طرح صیانت مجددا به 
مجلس باز خواهد گشت و رئیس مجلس هم برای به صحن آمدن 
آن قول داده است، در صورتی که این طرح از دستور کار نمایندگان 
خارج شده، گفت: طرح صیانت که وارد مجلس شد، مشمول به اصل 
۸۵ شد و به کمیسیون رفت، مجلس به خاطر اقدامات خلاف آئین 
نامه ای که در کمیسیون صورت گرفت، آن را از اصل ۸۵ خارج کرد 
هنگامی که این اتفاق افتاد، دیگر در دستور کار قرار نگرفت. رئیس 
مجلس آن را به شورای عالی فضای مجازی فرستاد که آنها روی 
این موضوع کار کنند حال هدف چه بود، خیلی واضح نبود، این که 

می خواهند نظر مشورتی آنان را بگیرند یا اینکه می خواهند به آن ها 
اختیار داده شود در این زمینه قانون گذاری کنند.

این نماینده مجلس شورای اسلامی ادامه داد: اگر بخواهند در حوزه 
فضای مجازی قانون گذاری کنند، درستش این است که به مجلس 
بازگردد و در اینجا قانون گذاری شــود؛ تاکید می کنم این امر روند 
قانون گذاری درست است؛ زیرا قانون گذاری باید از طریق مجلس 
انجام شــود.وی با اشاره به اینکه مجلس طرح صیانت را به خاطر 
محتوا رد کرد، بیان کرد: کمیسیون مشترک تاکید داشت که کلیات 
را تصویب کند در صورتی که این طرح مشکلات موجود در فضای 
مجازی کشور را حل نمی کرد. اصل برای این بود که عده ای دغدغه 
دارند فضای مجازی ساماندهی و از اشاعه شایعات، دروغ ها، داستان ها 
و مواردی که مردم را اذیت می کند، جلوگیری کنند اما تخلفاتی در 

این طرح بود و مجلس هم واکنش نشان داد.
این نماینده مجلس یادآور شد: طرح اگر هم بخواهد در حوزه فضای 
مجازی مطرح شود باید ایراد و اشکاتی که برشمردم رفع شود و آنها 
را تسهیل کند. باید بتواند دسترسی سریع، آسان و کم هزینه مردم به 
اینترنت و فضای مجازی را صورت دهد اما طرح صیانت بلعکس 
بود یعنی داشت دسترسی ها را محدود و محدودیت های شدیدی 
ایجاد می کرد در واقع در ساختار می خواست تغییراتی ایجاد کند، یعنی 
وزارت ارتباطات و فضای مجــازی را از یک وجه فنی، اقتصادی، 
اجتمای و فرهنگی به سمت امنیتی کردن می برد و ساختارش را 
تغییر می داد.نوری قزلجه تاکید کرد: امروز اگر آن دیدگاه هایی که 

طرح صیانت به فضای مجازی داشــت، به مجلس بیاید بازهم رد 
می شود. یعنی با دیدگاه محدود، کاستن از دسترسی ها، جرم انگاری ها 
و تمامــا دید منفی و محدودکننده ای که در آن طرح بود و اصلاح 
ســاختار نادرستی که انجام می داد، اگر با آن شرایط بیاید بازهم رد 
می شــود. ولی اگر با یک اصلاحیه طرح قانونی برای سامان دهی 
فضای مجازی با رویکرد دسترسی سریع و آسان و کم هزینه برای 
مردم در فضای مجازی و توجه به گردش آزاد اطلاعات در فضای 
مجازی، توجه به حقوق اساسی مردم و آزادی بیان بیاید و این الزمات 
را در چارچوب بیاورند، می تواند مورد قبول واقع شود.وی خاطرنشان 
کرد: فضای مجازی امروز دیگر بخشی از زندگی حقیقی مردم است. 
بخشی از اقتصاد کشور و کسب و کارها بر اساس آن شکل گرفته 
است و فعال هستند، یک حوزه بسیار فنی است و مسائل فرهنگی 
و ارتباطات اجتماعی را در برمی گیرد؛ یک حوزه بسیار وسیعی دارد. 
امروز اکثر رســانه ها برای صرفه جویی در کاغذ بر این بســتر کار 
می کنند، با این فضا می شود در هزینه ها صرفه جویی و سرمایه های 

ملی را حفظ کرد و باید این الزمات در این طرح دیده شود.
این نماینده مجلس شــورای اسلامی خاطرنشان کرد: منظور از 
الزامات این است که با یک رویکرد جدید اولا بتوانیم یک فضای 
آرامبخش و ایمن را برای مردم درست کنیم ثانیا دسترسی سریع، 
آســان، کم هزینه و گردش آزاد اطلاعات را برای اســتفاده تامین 
کند. اتفاقا طرح صیانت باید برای کسانی که مانع دسترسی مردم 
به اطلاعات می شوند، سرعت دسترسی را کاهش می دهند، باعث 

تشویش اذهان عمومی و شایعه پراکنی در فضای مجازی می شوند و 
کسب و کارها را دچار اختلال می کنند، جرم انگاری کند.

وی درباره این که یکی از نمایندگان مجلس بیان کرده، به علت 
عدم دسترسی برخی کودکان به سامانه شاد آنان از فضای مجازی 
مصون مانده اند در صورتی که آمارها می گوید این کودکان به علت 
نداشتن گوشی هوشمند و گرانی اینترنت ترک تحصیل کرده اند، 
گفت: آن ها که موافق طرح صیانت هستند، متاسفانه به غلط برداشت 
بسیار نادرستی از فضای مجازی، محتوای آن و نحوه دسترسی ها 
داشتند و همین تلقی و برداشت غلط بود که طرح را دچار مشکل کرد.
نماینده بستان آباد بیان کرد: آمارها نشان می دهد نزدیک به ۸۰ درصد 
ایرانی ها فیلترشکن و وی پی ان روی گوشی های خودشان نصب 
کرده اند و این آمار دقیقا در کشــورهای اتحادیه اروپا زیر ۱۰ درصد 
است. مفهمومش چیست؟ امروز به خاطر اینکه فرزندان بخواهند از 
بسیاری از برنامه های عادی هم استفاده کنند مجبورند »فیلترشکن« 
و »وی پی ان« داشته باشند و وقتی این امکان روی گوشی فرزند 
شما نصب است هر لحظه می تواند به سایت هایی برود که اساسا حتی 
در کشورهای خارجی هم این سایت های غیراخلاقی فیلتر هستند! 
در واقــع ما عملا داریم خودمان فرزندان و جوان مان را در معرض 
همان تهدیدها قرار می دهیم.وی بیان کرد: یک اروپایی به راحتی 
می تواند فرزندش را بازخواست کند که چرا روی گوشی ات فیلترشکن 
داری، لزومی ندارد که داشته باشی، اما برای ما در حال حاضر آنقدر 
سایت های پرکاربرد فیلتر هستند که فرزند ما مجبور است برای این 

کارهای عادی اش »فیلترشکن« و »وی پی ان« داشته باشد و کسی 
نمی تواند بگوید چرا تو فیلترشکن داری؟ این یک واقعیت است و در 
سطح بالا مسیر را باز می کند جامعه، نوجوانان و جوانان در معرض 
آسیب قرار گیرند. همین برداشت ها و تلقی های غلط بود که طرح 
صیانت را برد به جایی که نباید می رفت و خوشبخاته تا امروز از آن 

نگاه بسته و محدود جلوگیری شده است.
این نماینده مجلس تاکید کرد: ما تا کی می خواهیم با تکنولوژی 
بجگنیــم روزگاری با رادیو، تلویزیون و ویدئو و ماهواره جنگیدیم. 
توانستیم جلوگیری کنیم؟ مگر می شود با پیشرفت تکنولوژی جنگید، 
ایستاد و مقابله کرد؟ اینترنت ماهواره ای در نقاط محروم دنیا استفاده 
می شود و روز به روز هم توسعه پیدا می کند، امروز باز یک بستر قابل 
کنترل است که یه لحظه می خواهند قطعش می کنند اگر ماهواره ای 
شود کلا از دسترس و کنترل خارج می شود ما باید جامعه و جوانان را 
مجهز و آماده کنیم و بتوانیم با این تکنولوژی ها تعامل کنیم نه تقابل.
وی با بیان این که با تقابل همیشه شکست خوردیم اما هربار تعامل 
کردیم موفق شدیم، عنوان کرد: باید تعامل با پیشرفت، تکنولوژی و 
مسائل این گونه داشته باشیم و بتوانیم خودمان را با آن وفق دهیم 
و از این هم نترسیم که مغلوب آن جا خواهیم شد؛ چرا غالب نشویم؟ 
می توانیم در این فضا داشته های مان از فرهنگ و آنچه که داریم و 
افتخار می کنیم و به آنها از لحاظ دین و اعتقاد باور داریم و افتخار 
می کنیم به نمایش بگذاریم. ما می توانیم غالب شویم چرا می ترسیم 

مغلوب شویم؟ چرا تعامل نمی کنیم؟


